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Ve Kdyni vzniká nová čtvrť
Čerstvě pojmenovaná ulice Bratří T�ídů

se nyní rozrostla o pět nových městských
domů. Snahou radnice bylo nenásilné začle-
nění  domů do současné zástavby, kdy na
jedné straně stojí rodinné domky se sedlo-
vými střechami a na druhé �edé sídli�tě.
Novostavba je vyvedena v různých barev-
ných kombinacích, stejně tak upoutá její
architektonické ře�ení. Obsahuje atria,
mezanin, podkroví i terasy. Volně se napoju-
je na komplex bytů s pečovatelskou slu�-
bou, vybudovaných před dvěma lety.
Dvacítka právě zkolaudovaných obecních
bytů  je u� vesměs obsazená. Jde o dotova-
né nájemní bydlení. Jejich obyvatelé je
mohli upravit podle svých představ, zvlá�ť
se myslelo také na nepohyblivé občany, ves-
měs je pamatováno na soukromí. Odpovídá
tomu i fakt, �e v ka�dém domě jsou jen čtyři
byty. K závěru se chýlí i nová propojovací
komunikace, v budoucnu přibudou parko-
vi�tě. �Zástavba této lokality v nyněj�í
podobě se připravovala od roku 1996.
Nejprve prodejem stavebních parcel pro
výstavbu rodinných domů, v roce 2003

B R N ÍŘO V S K E J  PA R E Z
Dvaadvacátý Brnířovskej parez sledovala opět náves plná diváků. A� do poslední

chvíle se nevědělo, zda bude leto�ní recesistická soutě� obohacená o dal�í disciplinu.
Úkolem třicítky závodníků bylo po ohlu�ující ráně z děla se vrhnout do místního rybníka

a co nejrychleji ho přeplavat. Poté ho je�tě objet na kole a oběhnout. V�echny výkony zne-
snadňují náročné kostýmy a předev�ím povinné dřeváky. Ty lze poka�dé zakoupit přímo na
startu. Leto�ní triatlon byl poprvé odstartován společně, jak pro kategorii mladých, tak pro
dříve narozené. Na startu se se�li selky, kati, činský kuli i lékaři. Teplota vzduchu dosahova-
la sotva dvaceti stupňů, a tak nebylo divu, �e by se závodníci v úvodu raději nechali zastře-
lit, ne� aby se střemhlav vrhali z hráze. Co� také názorně předvedli. V�ichni pak ale přece
jen s vypětím sil závod dokončili. V závěru předvedlo pět statečných závodníků ukázku dis-
cipliny, která by měla klání v budoucnu  roz�ířit. A sice běh na ly�ích v obutých dřevácích.

Setkání harmonikářů

Spáňov (sh) - Na osmém setkání harmoni-
kářů za místní hospodou se tentokrát se�lo
nevídaných osm set posluchačů. Pořadatelé
sice na mokrou variantu připraveni byli,
nicméně takové mno�ství diváků by se jim
přikrýt nepodařilo. Proto s napětím sledova-
li oblohu, která místy vypadala značně dra-
maticky. Sluníčko a dobrá nálada, k ní�
vydatně přispěl Josef Pospí�il, v�ak vydr�e-
ly po celou dobu. 

Opět se mlelo
Dokončení ze strany 1

Lopatky divotvorného mlýna se ve staré
cihelně poprvé roztočily na páteční gene-
rálce, kterou zhlédlo 850 diváků. �Na
samotnou sobotní premiéru pak dorazily
čtyři tisíce lidí. A to chodily rodiny 
s dětmi omylem je�tě i v neděli,� komen-
tuje počet náv�těvníků místostarostka.
Nejen ona, ale i v�ichni ostatní byli s před-
stavením spokojeni. �Tvůrčí, vtipná hra,
která místy vy�adovala předev�ím od dam
v pokročilej�ím věku značné fyzické
výkony,� pochvalovali si v obecenstvu. 
A nakonec to prý vypadalo, �e omládl sám
starosta, ze kterého spadly organizační
starosti a napětí. Přemílání bab na mladé
dívky se v Kolovči provádí jednou za pět,
a tak kdo mohl, té podívané vyu�il.
Přede�lí herci s dojetím sledovali, jak se
jejich mladí nástupci úkolu zhostili 
a srostli se svými rolemi.  �V�ichni jsme
nad�ení,� říká na závěr třídenního marato-
nu v neděli odpoledne Jana Peclová.
�Kdy� vám řeknu, �e jsem při�la před
chvílí, dovedete si to představit. Legrace,
nálada, někteří sedí u stánků je�tě nyní.
Ale vedle herců je třeba poděkovat stovce
dobrovolníků, kteří ochotně zaji�ťovali
zázemí a úklid. Stačilo vyhlásit rozhla-
sem, �e je třeba přijít skládat lavičky, 
a hned se spousta lidí dostavila. Prostě
nádhera.�                                          (sh) Dvaadvacátý brnířovskej parez nad hlavou zvedal vítěz, místní chalupář, Luká� Rittstein, 

v závěsu za ním pak kolegové Petr Firku�ný a Franta Turek ml.                                             (sh)

dostavbou 2 bytových domů s 12 byty pečo-
vatelské slu�by a� po současných 20 bytů.
Pro tuto výstavbu město zalo�ilo bytové
dru�stvo a noví nájemníci budou po dvacet
let nájmem splácet hypoteční úvěr. Na�im
záměrem bylo vhodně začlenit stávající
panelovou výstavbu k původní městské
zástavbě. Jak se nám to povedlo, necháváme
na posouzení občanů města. Ulice Bratří
T�ídů propojí komunikace ulice Sokolské a
Americké, kde v podzimních měsících
dojde k výsadbě zeleně do zatravněných
ploch. Do budoucna zde počítáme s vybu-
dováním  parkovacích míst, která odlehčí
parkování v ulicích Na Ko�elu�ně a
Americké. Plánuje se také propojení do
Masarykovy ulice, kde vzniknou po demoli-
ci nevyu�itých objektů dal�í parkovací
místa ve středu města. Samostatné provede-
ní jednotlivých bytů si mohli nájemníci
ovlivnit a tak doufáme, �e se jim v nových
bytech bude dobře bydlet,� uvedl při slav-
nostní prohlídce starosta Jan Löffelmann.      

(sh)
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SENÁT VRÁTIL NADĚJI
O reformě veřejné správy v České repub-

lice se popsaly stohy papírů. Sám jsem k
tomuto tématu psal v minulosti nejeden kri-
tický článek. Vznik tzv. obcí s roz�ířenou
působností byl finančně nákladný akt.
Budi�, pokud by byl doprovázen lep�ím
komfortem pro občany. Po dvou a půl letech
v novém systému vět�ina občanů sotva
mohla zaznamenat výrazné zlep�ení
Připusťme, �e výhodu po�ívají občané těch
obcí, kam je státní správa koncentrována. Ti
ostatní mají relativně smůlu. Kdyňsko snad
na tom  z pohledu územního není tak zle.
Mnohem slo�itěj�í to mají na Holý�ovsku.
Kdy� půjdeme za hranice na�eho okresu
třeba na severní Plzeňsko, občané mají
mnohdy spí�e teoretickou mo�nost se na
ve�keré úřady normálním způsobem dostat.
Dopravní obslu�nost byla v minulosti smě-
rována do přirozených center vytvářejících
pracovní příle�itosti a nikoliv do uměle
vytvořených administrativních středisek.
Pamatuji se, jak mě před pěti lety volal
dne�ní místostarosta Doma�lic Jaroslav
Bauer z pozice reprezentanta okresní ČSSD
a v podrá�děné reakci nad mým kritickým
článkem o centralizaci státní správy uji�ťo-
val, �e �ádné dal�í změny v to počítaje ru�e-
ní finančních úřadů v místech typu Kdyně
se vůbec neplánuje. Koneckonců toto také
potvrdil před dvěma lety oficiálně na tisko-
vé konferenci ministr financí Bohuslav
Sobotka. Jen� chyba lávky, po dvou letech
je zase v�echno jinak. Pan ministr v parla-
mentu  při�el s novou tezí o tom, �e vznik
obcí s roz�ířenou působností jako administ-
rativních center je bez ohledu na řadu zná-
mých problémů  dnes ji� politickou realitou
a on se sna�í k této realitě přizpůsobit fun-
gování finančních úřadů. A to bez ohledu
na komplikace, které tento krok přinese pro
daňovou správu a dodejme, �e i pro dal�í
zbytečné výdaje schodkového státního roz-

počtu. Výsledkem má být ru�ení finančních
úřadů v těch místech, které nemají statut
roz�ířené působnosti  ve státní správě.
Samotní autoři návrhu přiznávají, �e tento
krok je polovičatý a jeho finanční návrat-
nost míří v horizontu neuvěřitelných patnác-
ti let, kdy zřejmě bude v�echno jinak. Pro
vět�í srozumitelnost, tato změna nepřiná�í
personální úspory, co� �ádnou ambicí
ministra financí ani nebylo.

�ivotní běh návrhu zákona v poslanecké
sněmovně se neobe�el bez mnoha zajíma-
vých peripetií. Poskytuje ilustrativní příklad
toho, jak se zákony přijímat vůbec nemají.

Po prvním čtení byl návrh přikázán
dvěma výborům k projednání. Rozpočtový
výbor pro naprostou nepřehlednost návrh
vrátil k přepracování. Obdobný a je�tě vnitř-
ně komplikovaněj�í návrh byl opětovně
předlo�en a tentokrát za účasti samotného
ministra politicky prosazen. Výbor pro
veřejnou správu odmítl návrh projednávat
do doby, ne� vyplyne z jiného připravova-

ného zákona, jak to vlastně s územně správ-
ním členěním na�eho státu dopadne.
Politické zájmy ČSSD v�ak zvítězily a se�i-
kovaná vět�ina poslanců z vládní koalice ve
spolupráci s několika komunisty tento
zákon protlačila o dva hlasy. Opět tak byl
napsán dal�í �patný příběh reformy veřejné
správy.

Senát podle očekávání tuto předlohu
zamítl. Naděje, �e �patný zákon nebude pla-
tit tedy je�tě existuje. Tentokrát se ani panu
ministrovi Sobotkovi  nepodařilo horní
komoru přesvědčit o nezbytnosti přijetí tak
�patného zákona. Senátoři poskytli �anci
poslancům k tomu, aby napodruhé politic-
kému tlaku sociální demokracie nepodlehli.

Je přirozené, �e z komunální i krajské
úrovně ji� v prvním dějství  bylo učiněno
mnohé k tomu, aby zákon přijat nebyl. Bez
této aktivity by poměr hlasů dopadl asi je�tě
výrazněj�ím rozdílem. Uspěli jsme a� 
v Senátu dílem z toho důvodu, �e Senát je 
v současné době slo�en v opačném politic-
kém gardu. 

Jak dopadne nové hlasování v Poslanecké
sněmovně je zatím vě�tění z kři�ťálové
koule. Návrh zákona není výhodný pro
Kdyňsko a mnoho dal�ích oblastí, kraje ani
pro státní pokladnu.

Věřme, �e úzké zájmy jedné politické
strany tentokrát nepřevá�í  nad selským
rozumem. V ka�dém případě budeme 
z komunálních i krajských pozic opakovaně
argumentovat, �e evidentně �patné zákony
se přijímat nemají. Věřme, �e síla odbor-
ných argumentů tentokrát převá�í.

Ing. Vladislav Vilímec,
náměstek hejtmana Plzeňského kraje

Paspartování na zakázku
Velký výběr barev

Podlepování plakátů a map
Laminování
379 732 265

Nově otevřeno:

Non stop Herna
Americká 123 Kdyně,

Nová nabídku clubu �K�
American Rulet, automat Rulet, 

výherní automaty
tě�íme se na va�i náv�těvu

Na ranči v Podolí
Obecní úřad Nová Ves uspořádal v sobotu 
18. června zájezd pro děti na westernový ranč
v Podolí u Klatov. Za krásného počasí zhlédly
děti ukázku  kovboje Jimmyho házení lasem,
techniku ovládání biče a různé styly jízdy na
koni. Nakonec si děti zajezdily na koních při
vyhlídkových jízdách krajinou. Zájezd se
v�em líbil a děti se plné nových dojmů vrátily
v podvečer domů. Chtěl bych poděkovat Martě
Ticháčkové a Michale �mejkalové za organi-
zační zaji�tění zájezdu. Doufám, �e podobné
akce se budou v pří�tích letech opakovat.

Václav Kraft,
starosta obce
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Novou nemocnici jsme si prohlédli za vás 
Do konce roku by měla pro potřeby léka-
řů a hlavně pacientů začít slou�it nová
nemocnice v Doma�licích. V těchto dnech
probíhají výběrová řízení na zdravotnic-
ké technologie a bě�ná zařízení. Je�tě
před instalací vybavení si mohla veřej-
nost areál prohlédnout. Spolu s tisícovka-
mi zájemců si pro�la pět nových pavilonů
také na�e redaktorka Sylva Heidlerová.
Jaké jsou va�e dojmy?
První, co rozhodně zaujme, je prostředí, kde
nemocnice stojí. Vzpomínám si, kdy� se
ozývaly hlasy, jak by se nemocnice zlevnila,
kdyby se stavělo jinde. Myslím, �e nyní
musí zmlknout, proto�e areál na �estihekta-
rovém pozemku při jihozápadním okraji
města poskytuje nádherný výhled na Český
les. A� u hlavního vchodu zastaví městská
hromadná doprava, rychlá sanita zajede
téměř a� na sál ani� by se potkala s veřej-
ností. Pro potřeby letecké záchranné slu�by
byl vybudován heliport.

Jak nemocnice vlastně vypadá? Mů�ete
její vzhled trochu popsat?
Jde o pět vzájemně propojených objektů se
čtyřmi nadzemními a jedním podzemním
podla�ím. Jedná se prý o nejmoderněj�í
zařízení tohoto typu v České republice.

Chtěla bych ale zdůraznit, �e pořád je to
nemocnice na bývalé okresní úrovni. Třicet
kilometrů vzdálené Klatovy mají nemocnici
vy��ího stupně s vět�ím počtem specializo-
vaných oddělení. To znamená, �e do Klatov
se nadále bude jezdit na oddělení oční, u�ní,
krční nebo ortopedické. Ta by se ve spádo-
vé doma�lické nemocnici s zhruba �edesáti
tisíci obyvateli neu�ivila. Během stavby
bylo do areálu začleněno také neplánova-
ných 55 lů�ek pro dlouhodobě nemocné.  

Kdy se začne stará nemocnice stěhovat?
Tak, aby nová mohla začít do konce roku
fungovat. Vedení nemocnice se nevyhne
krátkodobému uzavření zařízení, měl by to
být zhruba desetidenní časový úsek, ve kte-
rém budou muset pacienti dojí�dět do
Stoda, Klatov či Plzně. Zajímavé je mo�ná
to, �e kromě uklízeček nedojde k �ádnému
personálnímu roz�íření. Stejná zůstane také
kapacita, to znamená 206 lů�ek.

V současné rozpadající se nemocnici je
vybavení, které odpovídá vzhledu budo-
vy. To v�echno se bude stěhovat?
Pouze to, co se přestěhovat dá a co je�tě
není odepsané. Některý nábytek by se při
přesunu u� rozpadl. Stěhování se týká hlav-
ně administrativy. Vybavení se z vět�iny

samozřejmě pořizuje nové ale pořád ve stej-
ném rozsahu. Jediným, o co se nová nemoc-
nice roz�íří, bude CT. Pacienti se u� nebu-
dou muset na vy�etření převá�et.
Doplňkové slu�by roz�íří ústavní lékárna.
Starý areál zůstane kraji, který se ho patrně
pokusí prodat.

Co zaujalo vás? Upoutalo vás při pro-
hlídce areálu něco?
Mě a patrně ka�dého nemocnice nadchla.
Pokoje jsou dvou a třílů�kové, samozřejmě
s vlastním sociálním zázemím. Prostory 
i chodby jsou vzdu�né, světlé, střízlivé.
Ka�dé oddělení je laděno do jiného 
barevného odstínu. K dispozici je rehabili-
tační bazén, tělocvična. V�ichni obdivovali
speciální lů�ka, která přijdou na bezmála
400 000 korun. Pro věřící je přístupná jed-
noduchá kaple. Komplex budov bude zasa-
zen do zeleně, kolem je počítáno 
s malým parkem. Srovnání se starou, �edou
a rozpadající se nemocnicí na hlavní 
kři�ovatce v centru města je v podstatě
nemo�né.      

Vlastimil Hálek

Cukrárna má své �tamgasty

Lidé, kteří odcházejí z ranních lékařských vy�etření, u� nemusejí posedávat či bezcílně bloudit
kdyňským náměstím. V osm hodin ráno toti� mohou zajít do útulné cukrárny s �irokým sortimen-
tem. �Máme vlastní sladké i slané zákusky, vynikající kávu, nabídku kvalitních vín,� ukazuje na
prodejní pult majitel podniku. Při zařizování cukrárny myslel i na kuřáky, kteří mohou usednout v
zadní části s moderní klimatizací. �Dopoledne chodí spí�e důchodci, odpoledne pak mladí lidé.
Během čtyř týdnů se vytvořily stále skupinky zákazníků,� pokračuje s tím, �e s venkovní zahrádkou
se do cukrárny vejde padesát hostů. �Co nám ale chybí a nutně potřebujeme, je personál pro
směnný provoz.  Proto ihned přijmeme obsluhu, které by nevadilo, �e pracujeme i o víkendech.�
Podrobnosti k nabídce zaměstnání se zájemci dozví na telefonu 602 472 333.

� Prodám strelitzii velkých rozměrů.
Atraktivní zimní květy. Hodí se do hal 
a zimních zahrad. Cena 2500 Kč. 

tel. 602 168 171

PP  OO  ZZ  VV  ÁÁ  NN  KK  AA

na 6. září 2005 
od 14,00 hodin

v MKS Doma�lice 
- bezbariérový přístup

- řekneme si o bariérách
- muzikoterapii zajistí opět Osvračínská

�vitorka
- vystoupí �stále mladá děvčata� 

z Penzionu

na společné krásné odpoledne se tě�í
za ZO - STP za OV - STP
Doma�lice   Doma�lice

Vlasta Pano�ová Anna Váchalová

na seniorské 
odpoledne
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TŘ I OTÁZKY NOVINKY ZE SAFÍRU
I v tomto čísle Kdyňska přiná�íme nejnověj-
�í informace o dění v Pionýrské skupině
Safír Kdyně. V červenci a srpnu jsme se
pochopitelně zaměřili hlavně na letní tábo-
ry. V leto�ním roce jich kdyň�tí pionýři
uspořádali celkem pět a zúčastnilo se jich
přibli�ně 270 dětí ze Kdyně a blízkého i
vzdáleněj�ího okolí.

Prvních čtrnáct dní v červenci se na�e tábo-
rová základna u Hnačovského rybníka pro-
měnila ve �havou egyptskou pou�ť. Egypt
byl toti� tématem na�eho prvního leto�ního
tábora a ačkoliv počasí Egypt příli� nepřipo-
mínalo, dětem, které se zde rekreovaly, se z
tábora zpět domů příli� nechtělo.

Druhý ná� tábor proběhl na stejné základně
o čtrnáct dní později. Tématem tohoto tábo-
ra bylo putování v čase. Přesun mezi různý-
mi historickými obdobími zaji�ťoval časový
portál - kovový rám, který se po setmění
rozsvítil, vypou�těl bílý dým a svítil na něm
název příslu�ného období. V�ichni účastníci
tábora pak tímto portálem pro�li a tím se
pomyslně dostali do dal�ího období.

Počátkem srpna se konaly dal�í dva tábory,
oba s vodáckým zaměřením. První z nich
byl stálý tábor v Dobr�íně na řece Otavě. Na
tomto táboře si děti osvojily základy ovlá-
dání lodí. Pro nácvik jim poslou�il úsek
mezi Su�icí a Hora�ďovicemi.

Druhý vodácký tábor proběhl ve stejném
termínu na řece Ohři. Byl to tábor putovní,
tak�e jeho účastníci několikrát změnili
místo táboření. Během čtrnácti dnů projeli
77 km dlouhý úsek mezi Tr�nicí a
Rado�ovem.
Poslední tábor proběhl a� po uzávěrce toho-
to čísla. Byl to týdenní tábor pro nejmen�í

děti a byl umístěn u řeky Otavy nedaleko
Rabí.

Tábory jsou za námi, ale s koncem prázdnin
rozhodně nekončí aktivity na�í pionýrské
skupiny. Od září se opět naplno rozeběhne
činnost na�ich oddílů a volnočasového
klubu U Čápa. Hledáte-li pro své děti v�e-
strannou celoroční aktivitu v partě dobrých
kamarádů a pod dohledem zku�ených a kva-
lifikovaných vedoucích, jsou na�e oddíly
tou pravou volbou. Pro bli��í informace nás
mů�ete kontaktovat elektronickou po�tou na
adrese skupinar@safir.enca.cz nebo telefo-
nicky na čísle 603 528 135.                  (vv)

Ve Kdyni v Nádra�ní ulici se pohybují tě�ké
silniční stroje, celá se opravuje. Průjezd
ulicí je uzavřen, nákladná rekonstrukce si
vy�ádala také přemístění autobusových
zastávek. Tři otázky k tomuto tématu jsme
polo�ili starostovi města Kdyně Janu
Löffelmannovi.

Co v�echno se změní  v  Nádra�ní ulici, kde
právě probíhá rekonstrukce?
V prvé řadě dojde k zú�ení vlastní komunikace
na 6,2 metrů, v zatáčkách na 8 metrů. Tak to
vy�adují normy pro dva jízdní pruhy. Po pravé
straně směrem od náměstí tak vznikne a� do
zatáčky u Elitexu podélné stání pro osobní
automobily, které bude v místech vjezdů přeru-
�ené. Podélné stání bude i ve spodní části stá-
vajícího chodníku po levé straně, kde nejsou
ulo�eny telefonní sítě. Chodníky budujeme v
�íři podle normy, zbytek dotvoří zelené pásy.
Dojde také k úpravě soubě�né části autobuso-
vého nádra�í. Kvůli hlučnosti jsme pro vlastní
komunikaci zvolili asfaltový povrch, a to včet-
ně chodníků a vjezdů. Na podélné stání přijde
stávající dla�ba, v celé délce je počítáno s
kamennými obrubníky včetně přídla�by.

Jakým způsobem je pamatováno na parko-
vání zdravotního střediska?
Parkování bude ře�eno přiznaným podélným
stáním. Obdobně jako dosud. Navíc na komu-
nikaci plánujeme bezbariérové přechody pro
chodce.

Kdy bude ulice opět průjezdná? 
V celé délce do konce října. Nyní je uzavřen
průjezd k dolnímu vjezdu autobusového nádra-
�í. Tato část se otevře do 1. září, kdy bude
obnovena autobusová doprava podle jízdního
řádu. Stavba bude pokračovat druhou fází uza-
vírky. Doprava se omezí a� po vjezd do cent-
rální kotelny a nákladní provoz pro podniky
bude odkloněn přes firmu APM Markmiler.
Uzavírka zbývající části a� k zástavbě u nád-
ra�í si u� nevy�ádá tak problematické ře�ení.
Vjezd do objektů bude umo�něn i při probíha-
jící stavbě.                           Sylva Heidlerová

CENTRUM PRO ZDRAVOTNĚ
POSTI�ENÉ 

Msgre. B. Sta�ka 265,
344 01 Doma�lice

Tel., fax: 379 724 387
Mobilní tel.: 775 786 002

deta�ované pracovi�tě
Kdyně

v prostorách místního okrsku 
Pečovatelské slu�by v Sokolské ulici

Vám nabízí
základní sociálně-právní 

poradenskou pomoc 
(nejen zdravotně posti�eným, 

ale i jejich rodinám)!
Ka�dý 2. čtvrtek v kalendář-

ním měsíci
Od:  8,00 - 11,00 hod
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ČTYŘI MEDAILE Z CHORVATSKA

Dárkový ko� předal Michalu Bečvářovi staros-
ta Franti�ek Jílek.

Mezi reprezentanty na�eho kraje na červen-

cové olympiádě v po�árním sportu v

Chorvatsku byl Michal Bečvář z Chodské

Lhoty, kterému se tam podařilo získat čtyři

medaile. Diplom s významným oceněním

nyní zdobí stěny hasičské zbrojnice.

Zastupitelé úspě�ného občana na oplátku

odměnili dárkovým ko�em. Zahanbit se

nenechali ani místní hasiči, kteří na památ-

ku přinesli tradiční chodský d�bán s věno-

váním. �Jsme na Michala hrdí. Navíc nás

stále zastupuje na okrskových soutě�ích,�

chlubí se velitel sboru Václav Kafka. Není

divu, proto�e to je při oblastních soutě�ích

pro Chodskou Lhotu nespornou výhodou.

Obec Chodská Lhota
Chodská Lhota 83, 345 05  Kdyně 

telefon  379 798 264
Na základě usnesení z 23. zasedání
Zastupitelstva obce Chodská Lhota

ze dne 19. 8. 2005
vyhla�uje

Obec Chodská Lhota

K O N K U R Z
na obsazení funkce ředitele 

příspěvkové organizace
Mateřská �kola Chodská Lhota, 

okres Doma�lice
a

ve smyslu ustanovení § 3 odst. b vyhlá�ky
č. 54/2005 Sb., o nále�itostech konkursního

řízení a konkursních komisí.
Písemné přihlá�ky do konkurzu za�lete

nejpozději do 30. 9. 2005 na adresu:
Obec Chodská Lhota, Chodská Lhota

83, 345 06  Kdyně. 
Bli��í informace tamté�. 

Konkurz Chodská Lhota

Vracejí význam posvátnému místu českých dějin
Jméno malé obce polo�ené ve

V�erubském průsmyku je v českých ději-
nách spojeno se slavnou bitvou, ve které
roku 1040 porazil český kní�e Břetislav I.
vojska německého krále Jindřicha II.
Zalo�ení blízkého
kostelíku sv. Václa-
va přisuzuje pověst
samotnému kní�eti
Břetislavovi. Nej-
star�í historické
zprávy o kapli či
kostelíku se vztahu-
jí teprve k roku
1390. Památný kos-
telík stojí nad vsí
při cestě do
Studánek. Středo-
věká stavba ze 13.
století zanikla, kos-
tel byl obnoven a�
na konci sedmnác-
tého století a v roce
1890 opraven a
doplněn inventá-
řem. Z tohoto roku
pochází také hlavní oltář s obrazem sv.
Václava. Z barokního vybavení svatyně pře-
�ívá pouze dřevěná kruchta zdobená malo-
vanými postavami světců. Barokní stavba
kostela, která se bez výrazněj�ích staveb-
ních zásahů dochovala do současnosti, je
nevýrazná a budí dojem vy��ího stáří.
Význam a postavení tohoto posvátného
místa českých dějin ostře kontrastuje s chu-
dičkou svatyní a jejím nuzným zařízením.
(historicko-turistický průvodce)

Zchátralý památkově chráněný objekt u�
del�í dobu znepokojoval členy občanského
sdru�ení Brůdek. �Nejprve jsme museli
vypracovat projekt, na jeho� základě nám
mohly nějaké peníze přijít. Předlo�ili jsme

ho Českoněmeckému fondu budoucnosti v
Praze se �ádostí o 150 tisíc korun. Tato
organizace podporuje ale pouze akce přes-
hraniční akce. Na informační tabuli kostela
budou tedy uvedeny v�echny německé
obce, které se v oblasti dříve nacházely a
postupně zanikaly. A proto�e je kostel
zasvěcen sv. Václavovi, budou se zde slou-
�it v tento den českoněmecké m�e. Tak�e se
nám z tohoto zdroje podařilo získat sto tisíc
korun,� říká jeden z hlavních aktivistů

Steffen Schreiber. První leto�ní m�e se zde
koná v neděli 25. září v 14.30 hodin.

Dal�ích �edesát tisíc sdru�ení získalo 
z plzeňského biskupství a padesát tisíc od
neznámého dárce. Konečnou částku doplni-

la sbírka od českých 
a německých věřících. 

�Mohli jsme tedy začít
s opravami,� pokračuje
Steffen Schreiber:  �Pro-
to�e do kostela zatékalo,
bylo nutné udělat nejdří-
ve novou střechu. Podle
památkářů v�ak musí být
�indelová. Obecní úřad
ve V�erubech nám
hodně pomohl poskytnu-
tím materiálu na výrobu
latí k podbití �indelů. 

Kromě nových oken 
a dveří na  dal�í opravy
asi u� letos nebude. V
pří�tím roce je třeba
objekt pořádně odizolo-
vat.�  Dokončení celé
rekonstrukce vidí členo-

vé občanského sdru�ení v horizontu deseti
let. �Jde to pomalu, ale jde to.� Dosud pro-
vedená rekonstrukce při�la na 300 000
korun.

Brůdský kostel je jednou z mála pohra-
ničních památek, jejich� opravy iniciovala
česká strana, která vkládá do záchrany i vět-
�inu prostředků. Sbírka na opravu této pří-
hraniční památky proto stále trvá. Kdo chce
přispět na zvelebení na�eho pohraničí, mů�e
na číslo účtu: 263 592 001/2400.          (sh)

Kostelík sv. Václava dnes uvítá poutníky renovovanou střechou, nově vsazenými okny i dveřmi
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Volejbal v Kolovči má budoucnost 
Jeden z velmi oblíbených sportů v Kolovči je volejbal. Hraje ho zde něco přes 50 sportovců.

Vět�ina je zapojena i do soutě�í, které pořádá okresní volejbalový svaz. Úspě�nou sezonu zazna-
menaly �eny, které vyhrály první místo v okr. soutě�i a postoupily do přeboru. Velmi dobře si
vedly i dorostenky, které letos prvně budou hrát okresní soutě�. Sportovní zázemí v tělocvičně Z�,
na antukových kurtech a kvalitní trenérská činnost u mláde�nického oddílu, mů�e být zárukou, �e
volejbal v Kolovči má budoucnost. Kurty jsou přístupny i veřejnosti po předbě�né domluvě za 
sto korun na dvě hodiny a to u p. �itery na tel. 602979049.         Jana Peclová, místostarostka obce  

Vesnice roku 2005.
Do soutě�e Vesnice roku 2005 se opět letos
přihlásily Pocinovice.

Komise hodnotí:
� Obec a její koncepční dokumenty, kam patří

- územní plánování, program obnovy vesnice
a rozpočet obce.

� Společenský �ivot - místní tradice, obyčeje,
spolková činnost, podpora obce.

� Aktivity občanů - dobrovolná práce, aktivity
spolků, spolupráce �koly s obcí, péče o ves-
nickou pospolitost, spolupráce obce s občany

� Podnikání - v zemědělství, řemesla, venkov-
ská turistika, přímé podnikání obce.

� Péče o stavební fond a obraz vesnice - péče o
historickou zástavbu, nová zástavba a celko-
vá harmonie prostředí obce.

� Občanskou vybavenost, in�enýrské sítě,
doprava, odpadové hospodářství.

� Péče o veřejné prostranství, přírodní prvky 
a zeleň v obci.

� Péče o krajinu - zemědělské a lesní pozemky,
systém ekologické stability, komplexní
pozemkové úpravy.

Hodnotící komise letos udělila obci
Pocinovice zvlá�tní ocenění za příkladnou péči
o veřejná prostranství a zeleň v obci.

závod 4 Klatovy
Nádra�ní 473/3
339 01 Klatovy

tel.: 376 375 711
fax: 376 375 713

obchodní zastoupení
Doma�lice

Břetislavova 88
344 01 Doma�lice

tel./fax: 379 722 378

Hasiči z Pocinovic ve Weidingu 

Dobrovolní hasiči z Pocinovic v červenci přijali pozvání na oslavy 125. výročí zalo�ení hasičské-
ho sboru ve Weidingu. Obec Weiding je jednou z těch, je� patří pod obec Schwarzach, se kterou
má obec Pocinovice od loňského roku podepsanou partnerskou smlouvu. Hnacím motorem v nava-
zování hlub�ích kontaktů obou míst jsou hasiči. Na jejich úrovni se ji� uskutečnilo několik setkání
na obou stranách. Při poslední náv�těvě se dopoledne konala m�e svatá a oficiální program.
Odpoledne proběhlo v duchu zábavy. Hasiči z Pocinovic se do ní zapojili a dobře se umístili v sou-
tě�i tahání traktoru na čas.

Gotickou bránou za hradní kulturou 
Výsledkem sedmiletého bádání na zřícenině
hradu Rýzmberk je rekonstruovaná vnitřní
brána. K její renovaci mohlo dojít na základě
objevu uceleného portálu středověké brány.
Torzo gotické brány odkryli nad�enci zpod
pětimetrového závalu. Práce jsou v�ak zhruba
v polovině. Část brány, její� profil se sype, je
třeba dostavět, zarovnat průjezd, dokončit
zemní práce v okolí. Nemalou  zásluhu na
záchraně a průzkumu hradu mají studenti pra�-
ského gymnázia, kteří se archeologických
prací pravidelně účastní pod dozorem profeso-
ra Jánského. Úsilím Klubu českých turistů se
prostory hradní zříceniny mění v přijemné spo-
lečenské prostředí,  kde se za podpory města
Kdyně začínají konat  kulturní pořady a diva-
delní představení.                                    (sh)

Regionální centrum pro rozvoj venkova
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Městský úřad Kdyně  - správní
odbor - evidence obyvatel

Je�tě jednou se podíváme na správní
odbor � evidenci obyvatel. V současné
době má občan povinnost po�ádat o nový
občanský průkaz nejen dle minule citova-
ného nařízení vlády. Nutnost výměny
občanského průkazu nastává i při někte-
rých změnách v �ivotě. Předev�ím jde o
změnu trvalého pobytu, změnu stavu
�adatele, a to v případě svatby, rozvodu
nebo úmrtí �ivotního partnera ale také
pokud chcete doplnit některé nepovinné
údaje (děti, man�ela či titul).

Za zmínku snad je�tě stojí vystavení
prvního občanského průkazu při dovr�ení
15 let dítěte. V tomto případě je nutné
společně s �ádostí předlo�it osvědčení 
o státním občanství (�ádosti vystavuje
matrika) a rodný list dítěte nebo:

platný cestovní pas dítěte, rodný list
dítěte, rodný list rodiče nebo oddací list
rodičů, občanský průkaz rodiče a čestné
prohlá�ení.

Pokud jde o vydání cestovního pasu,
�ádosti vyřizuje také evidence obyvatel.
Lhůta pro vydání nového pasu s platností
na 10 let je stejná � cca 30 dnů, kde správ-
ní poplatek činí 200,- Kč. (v případě dítě-
te 50,- Kč).  Lze v�ak po�ádat i o vydání
cestovního pasu v krat�í lhůtě, který poté
platí jeden rok. V tomto případě činí
správní poplatek 600,- Kč ( v případě dítě-
te 150,- Kč).

I o tento �rychlý� cestovní pas je mo�né
�ádat na Městském úřadu ve Kdyni. Ze
zku�enosti v�ak víme, �e pokud občané o
tento pas �ádají, jsou velmi omezeni
časem, pak je lépe rovnou �ádat o vydání
cestovního pasu přímo na Městském
úřadu v Doma�licích.

Nakonec jen je�tě jednu důle�itou infor-
maci. �ádost o nový občanský průkaz či
cestovní pas mů�e občan podat na
jakémkoli pověřeném obecním úřadu
v České republice s mo�ností doslání
opět na jakýkoli pověřený úřad.

Některé dal�í činnosti, které pracovnice
evidence obyvatel vykonává, se týkají
občanů ji� spí�e zprostředkovaně. Jedná
se o poskytování informací v rámci záko-
nem dané součinnosti s jinými obecními
či správními úřady a orgány. V�dy v�ak
musí být a také je dodr�ován zákon 
o ochraně osobních dat občanů české
republiky.

Mgr. Dagmar Bauerová, 
tajemnice MÚ Kdyně

Městský úřad Kdyně
se představuje

Fanou�ci traktorů 

Libkov (sh) - Na start pátého  ročníku soutě�e v couvání s traktorem s vlekem se postavilo jede-
náct závodníků ze dvou okresů. Nezvyklé klání, ve kterém je nutné obcouvat celou náves, sledova-
ly tři stovky diváků, kterým po celou dobu hráli klatov�tí Pilouni. Traťový rekord 4,37 minuty pře-
konán sice nebyl, přesto bylo mo�né spatřit vynikající řidičské výkony. Z vítězství  se s časem 5,05
minuty radoval Radek Němeček. Favorit Zdeněk Rubá� se tentokrát postavil s 5, 30 minuty a� na
druhý stupínek. Na snímku fanou�ci traktorů.                                                                        (sh)

Centrum Slunečnice si vybralo Kout

Hři�tě v Chodské Lhotě patřilo v polovině
srpna Turnaji starých gard. O prvenství bojo-
valo sedm dru�stev z oblasti od Su�ice přes
Doma�lice a� po Plzeň. Nakonec zvítězila
Komorova jedenáctka, která na penalty porazi-
la Bidlo Su�ice. Za nimi zůstala Omega Plzeň
a Stará garda Kout na �umavě, pátá příčka pat-
řila místním Hokejistům Chodská Lhota, kte-
rým se povedlo porazit Starou gardu
Pocinovice. K pěknému fotbalu na hři�ti 
v Chodské Lhotě patřilo dobré zázemí a občer-
stvení.                                                     (sh)

V areálu koutského zámku proběhl festivalový pobyt centra Slunečnice. Objekt tak pre-
miérově poslou�il potřebám třiceti vozíčkářů a jejich asistentů z celé České republiky.

Koutský zámek, který je�tě nedávno plnil funkci �koly v přírodě, obec pohotově přizpůsobila
potřebám invalidů, předev�ím doplnila bezbariérové rampy. Centrum Slunečnice, je� se věnuje
tělesně posti�eným občanům, se na náv�těvu připravovalo del�í dobu, prostory si nejdříve několi-
krát prohlédlo. Po pečlivém výběru se pak jeho zástupci rozhodli pro týdenní pobyt se společen-
skými hrami a poznávacími výjezdy. �Zdravotně posti�ení mají svůj vlastní program. Například
mají za úkol připravit s osloveným občanem Kouta rozhovor. Sehráli si pro sebe představení, pro-
hlédli si Klenovu a Americkou zahradu v Chudenicích,� vzpomíná ředitelka areálu Jana
Jarolinová. Zároveň přiznává, �e z ubytování vět�ího počtu vozíčkářů měli na začátku obavy.
�Zatím jich tu bylo nejvíce devět. Netu�ili jsme, jak se vyrovnáme s trojnásobným počtem.�  Po
celou dobu byli v areálu zámku ubytováni i zdraví klienti, ke kterým patří předev�ím rodiny s dětmi.
Sou�ití obou skupin proběhlo výborně. �Mám ze v�eho velmi dobrý pocit, v�ichni tvrdili, �e se k
nám znovu rádi vrátí,� zhodnotila náročnou akci ředitelka areálu Jana Jarolinová. Objekt s ubyto-
vací kapacitou 140 lů�ek patří společnosti s ručením omezeným se stoprocentní účastí obce.    (sh)

Fotbal v Chodské Lhotě
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Pětiletý průzkum Nového Her�tejna skončil
K nejlépe dochovaným zříceninám jiho-

západních Čech nále�í hrad Nový Her�tejn
zalo�ený na zalesněném vrcholu (682 m)
vzdáleném 3 km od Kdyně. S dějinami
hradu jsou úzce spojeny rody pánů
z Her�tejna a Her�tejnských z Velhartic.

Z opevněného
gotického hradu
se zachovalo zdivo
mohutné obytné
vě�e (donjonu) o
straně 16,6 m,
trosky hradeb vě�í
a hospodářských
stavení a prohlub-
ně po sklepích na
dnes zalesněném
kopci. V zákla-
dech hradeb jsou
patrné stopy vyla-
mování a poddo-
lování. Tímto způ-
sobem se ve stře-
dověku bořily pev-
né hradby hradů.
Hradní zřícenina
je nejpůsobivěj�í
na podzim, kdy je
obklopena zlato�-
lutými korunami
staletých buků 
a dubů. Ji� v r.
1933 bylo návr�í s
hradem vyhlá�eno
státní přírodní
rezervací. 

Takto hovoří
historické prame-
ny. Dosud zveřej-
něné poznatky
ale měl pozměnit
pětiletý archeolo-
gický výzkum.
Leto�ní sezona byla poslední. Hluboké
sondy, motyky, krumpáče, ale také arche-
ologové, historici i dobrovolníci z Nového
Her�tejna odcházejí. Jedním z neznáměj-
�ích �odkrývačů� regionální historie je
Zdeněk Procházka. Povídali jsme si s ním
o významu bádání na středověkých hra-
dech Kdyňska.

Her�tejn, Starý Her�tejn a Nový
Her�tejn. Tři názvy. Jsou to také tři
různé hrady? Nejen turisté v tom mají
mo�ná zmatek.

Zřícenina hradu Starý Her�tejn je u
Pivoně, Nový Her�tejn u Kdyně. Dějiny se
mo�ná trochu prolínají. A právě ná� výzkum
dokázal, �e současnému Novém Her�tejnu
předcházel starý hrad ze 13. století. S daleko
men�ím, úplně jiným, oválným půdorysem.
Podobný lze spatřit například u Kokořína.

V čele tohoto hradu stála útoči�tná, patrně
válcová vě� � bergfrit. Nástupnický hrad byl
zcela nově vystavěn. Proto snad �nový�, ale
to je jen hypotéza.

Pak tedy mů�eme dát za pravdu histo-
rikovi profesoru Jánskému, který je

mimo jiné také autorem Kroniky česko-
bavorské hranice, �e osoby, o kterých se
prozatím pí�e ve spojení se Starým
Her�tejnem u Pivoně, patrně nále�í do
dějin Her�tejna u Kdyně.

Zatímco Starý Her�tejn u Pivoně byl ve
svých počátcích v dr�ení německé �lechty,
byl ná� Her�tejn u Kdyně od samého počát-
ku a� do konce v majetku �lechty české. 

Mů�ete popsat nejpodstatněj�í část
průzkumu?

Začalo se s pokládáním sond jak na hor-
ním, tak na spodním hradě. Nejnáročněj�í
práce byla před dvěma lety v hradním palá-
ci. Sonda tam místy dosahovala a� tři a půl
metru. Museli jsme přemístit tuny materiálu
a sutin. 

O jak velké pracovní skupině vlastně
mluvíte?

O víkendech to bylo v průměru i patnáct
lidí, v týdnu se jednalo o hlavní, tak pěti-
členný tým.

Co vás při výzkumu paláce motivovalo?
Nacházeli jste nějaké důkazy, které 
by převracely historii?

Nemohu říct, �e by
výzkum zklamal.
Poka�dé k něčemu
přispěje. Ale nebyl
tak bohatý na nálezy,
jak jsme čekali.
Patrně jsme neodkry-
li to správné místo.
Značnou část sondy
zaujímala přitesaná
skála, po které před-
měty sjely hlouběji
do nitra paláce.
Naopak vloni jsme
na�li velký soubor
středověkých kachlů.
Některé byly po sle-
pení celé, jiné se daly
kresebně rekonstruo-
vat. Ke �starému
hradu� se vztahuje
objev velkého soubo-
ru úlomků keramiky
ze 13. století. Ten
zatím nemá v jihozá-
padních Čechách
srovnatelný protěj-
�ek.

Nalezené kachle
patří v očích veřej-
nosti k nejzajíma-
věj�ím nálezům.
Vět�inou znázorňu-
jí dobové výjevy.
Jaké motivy jsou na
těch z Nového
Her�tejna?

V 15. století se u� bě�ně pou�ívaly kach-
le se zdobenou přední stěnou. Na přední
straně je plasticky vytlačena saň nebo král
Vladislav. Jinde je rvačka hráčů v kostky či
nábo�enské motivy. Výjevy jsou svérázně
pojaté a přibli�ují ducha doby. V zasypané
hradní nádr�ce jsme nalezli fragment dřevě-
ného �ebříku. Dendrologický výzkum pro-
kázal, �e jeho dřevo pochází z druhé polovi-
ny 15. století a zřejmě má souvislost se záni-
kem hradu. Palác pravděpodobně zničil
oheň, je to i dnes patrné na vypálené maltě
v interiéru paláce.

Přesto byl po takovém nálezu výzkum
nádr�ky na vodu zastaven. Proč?

Momentálně nejsou finanční prostředky
na konzervaci vzácných předmětů, napří-
klad dřeva, ků�e, tkanin, které by mohly být

Pokračování na str. 10

Nejzajímavěj�í část odhalené brány Nového Her�tejna. Na fotografii je vidět nejspodněj�í
pískovcový blok portálu brány, ve kterém byla zachována i drá�ka pro spou�tění okovaného
hřebene. Průjezd her�tejnské brány dosahoval rozměru téměř 4 metry, zatímco do vnitřního
nádvoří hradu Rýmberkem se vstupovalo bránou �irokou dva metry. 
Pověst vypráví, �e Jan z Her�tejna, kdy� Bavoři přitáhli před hrad, nechal do hradní vě�e
zazdít své tři dcery a v�echny svoje poklady, Kdy� bavorské vojsko hrad dobylo, nevzpomněl
nikdo na zazděné dívky a ty pak ve vězení �bídně zhynuly�. Vě�i se od těch dob říkalo
Panenská.
Roku 1534 získalo zpustlý hrad město Doma�lice. Po něm vystřídal je�tě několik majitelů,
a� r. 1593 pře�el na Černíny z Chudenic. Černínové vlastnili les se zříceninou a� do r. 1945.

Nejzajímavěj�í část odhalené brány Nového Her�tejna. Na fotografii je vidět nejspodněj�í 
pískovcový blok portálu brány, ve kterém byla zachována i drá�ka pro spou�tění okovaného
hřebene. Průjezd her�tejnské brány dosahoval rozměru téměř 4 metry, zatímco do vnitřního
nádvoří hradu Rýmberkem se vstupovalo bránou �irokou dva metry. 
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Pětiletý průzkum Nového Her�tejna skončil
z vody vyňaty. Jde o příli� nákladný proces.
Samozřejmě v budoucnu bychom chtěli
výzkum dokončit.

To jsou klasické archeologické nálezy.
Co třeba architektonické prvky?

Výzkum paláce prokázal, �e budova měla
vy��í patra, která byla vybavena okny 
a dveřními portály s kamennými ostěními.
Přitom na spodních oknech a střílnách, které
jsou na Her�tejně dochovány, �ádné takové
stavební články pou�ity nebyly. Zároveň
byla bezpečně prokázána existence vy��ích
pater paláce.

Nejdůle�itěj�ími částmi středověkých
hradů bývají vět�inou jejich brány. Jak
to vypadá na Her�tejně? 

Hradní bránu jsme z vět�í části odkryli.
Do současnosti po ní zbyl pouze otvor
v hradbách. Byl nalezen také základní pís-
kovcový blok, na něm� je dobře patrná drá�-
ka pro spu�tění hřebene brány. Dále jsme
odkryli průjezd s bočním výklenkem.
Jednalo se o přízemí vě�ovité stavby, která
zaji�ťovala obranu vstupní části hradu.

Mů�ete říct nebo odhadnout předbě�-
ný závěr pozděj�ího zhodnocení pětileté-
ho výzkumu?

V�echny nálezy jsou ulo�eny v Muzea
Chodska, jeho� pracovníci se na průzkumu
podíleli. Výsledky budou podrobně publi-
kovány v odborném archeologickém tisku.
Navíc by se měla v budoucnu aktualizovat
informační tabule pod Her�tejnem. 
A konečně začíná se připravovat muzeum
Kdyňska, kde se tento materiál mů�e vyu�ít.
Výzkumy z Her�tejna i Rýzmberka bych
tam chtěl vyu�ít.

Začali jsme objevem �starého hradu�.
Jak vlastně pak zanikl takzvaný nový
hrad? Kdo a proč ho naposledy vyu�íval?

Her�tejn jako panské sídlo zanikl na
konci 15. století. Nějaký čas objekt slou�il
je�tě jako opevněný vojenský bod.
Uzavřená stavba, ve které nahoře vybourali
kus vnitřního hradu, slou�ila během česko-
bavorských pohraničních válek jako útoči�-
tě vojsk a tábor. Úplně poslední vyu�ití
mohlo být je�tě v době třicetileté války.

Tehdy byla prora�ena obvodová hradba,
zničena brána a hrad tak byl vyřazen z pro-
vozu.

Ka�dý výzkum něco stojí. Shánění
peněz je jeho podstatná část. Kdo vás
podporoval?

Ka�dým rokem třemi, čtyřmi tisíci město
Kdyně. V minulých letech drobněj�ími část-
kami i Němčice. Na výzkum nádr�ky a nále-
zů pak přispěl Plzeňský kraj. Činnost pra-
covníků Archeologického ústavu Praha pod
vedením docenta PhDr. Durdíka, který byl
zároveň garantem celého výzkumu, byly
financovány z příslu�ných grantů. 

Komu hrad v současnosti vlastně
patří?

Lesy České republiky vlastní návr�í a les.
Na hrady, tedy zříceniny, se v legislativě
jaksi zapomnělo, a tak se k nim nikdo moc
nehlásí, aby je nemusel opravovat.
Rýzmberk le�í v katastru Němčic.

Sylva Heidlerová

Dokončení ze strany 9

Kdy� v Němčicích sly�í
trávu růst�

�tak tu�í, �e to nebude zadarmo. Údr�ba zele-
ně po obci, kolem koupali�tě a hři�tě je za
sezonu přijde na pěkných padesát tisíc korun.
�U nás jsou ohromné plochy, nemáme to vypo-
čítané na metry, ale je to náves, příjezdy, okraj
obce. Nakoupili jsme stroje a platili pouze
sekání. Ale nyní jsme od toho upustili, sekač-
ky prodali firmě a ona nám v�e poseče,�
vysvětluje starosta Zdeněk Bosák.

Budou v Koutě topit větrem?
Výhody větrných elektráren zatím nechtějí vyu�ívat v Koutě na �umavě na

Doma�licku. Nabídku rokycanské společnosti na výstavbu tří pětadvacetimetrových sto-
�árů zastupitelé odmítli. 

Zasedání zastupitelstva, které mělo o elektrárnách rozhodnout, sledovala čtyřicítka
občanů, co� je na tisícovou obec nevídané mno�ství.  Vět�inou těch, jich� se bude stavba
bezprostředně dotýkat. Názory na výstavbu tří větrníků se různí, odpůrci se obávají pře-
dev�ím hluku a ru�ivého neestetického prvku při pohledu na blízkou vrchovinu. Starosta
a jeho příznivci naopak tvrdí, �e vyu�itím ekologických elektráren by ročně v ovzdu�í
ubylo několik tun kysličníku uhelnatého. �Vizuální pohled mi vadí více ne� hluk. Myslím,
�e stromy při větru �umí hlasitěji,� obhajuje svoji verzi starosta Václav Duffek, který se
jako energetik o ekologické zdroje tepla zajímá u� léta. Souhlasí s ním i pracovníci odbo-
ru �ivotního prostředí, kteří po navr�ených opatřeních nemají ke stavbě výhrady. �Do
výhledu doporučili osadit stromy, aby se elektrárny částečně zakryly. Jinak v podstatě o
nic nejde. Nenacházíme se v �ádném cenném biokoridoru nebo chráněné oblasti,� vysvět-
luje starosta. Bez ohledu na zamítavé stanovisko zastupitelstva proběhlo na místě územní
�etření řízené stavebním úřadem. Jeho výsledkem v�ak bylo přeru�ení, a to a� do doby
zaji�tění dal�ích dokumentů, studií, vyjádření a souhlasů majitelů pozemků.                      

Sylva Heidlerová

Voda u� je nezaskočí
Následky ničivých povodní před třemi lety se je�tě stále projevují v rozpočtu obce Zahořany na

Doma�licku. Letos tam vybudovali novou opěrnou zeď při místní komunikaci ve spádové obci
Oprechtice za rovný milion korun. 

�edesát metrů zdi silné de�tě po�kodily tak, �e vy�adovala demolici. Zahořan�tí nejdříve pro-
vedli zaji�ťovací práce, letos v létě přistoupili k bourání a konečné stavbě. Nyní u� v�e jen uzavře
oplocení, které oddělí stavbu od soukromého pozemku. Výsledkem je vzhledná zeď, vyskládaná z
betonových částic. Na milionovou stavbu přispěl třemi sty tisíci korunami kraj. Zahořany, v jejich�
centru u� je dnes funkční protipovodňové zařízení za deset milionů korun, v�ak stále je�tě se
zabezpečením proti záplavám nekončí. 
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Kino Kdyně

KK uu ll tt uu rr nn íí ,,   ss pp oo ll ee čč ee nn ss kk éé   aa   ss pp oo rr tt oo vv nn íí   aa kk cc ee V�erubský
�elezný mu�

I přes leto�ní vrtkavé prázdninové počasí se
na start VII. ročníku V�erubského �elezného
mu�e dostavilo rekordních 43 závodníků, z
toho 5 �en a 3 děti. Byli mezi nimi dva odvá�-
livci z Německa, proto�e V�erubský �elezný
mu� je součástí týdne česko-bavorského přá-
telství. Je�tě před startem v�echny osvě�il
poněkud chladný letní de�tík,  aby v�echny
připravil  na první etapu - 300 m plavání.
Závodníci prý za�ili dosud nejchladněj�í vodu,
a tak se pak rádi zahřáli při 25 km jízdě na kole
přes Novou Ves, Pranty, Brůdek, Bělohrad,
Mlýneček a Maxov. Tady odlo�ili kola a vyda-
li se na poslední etapu - 4,5 km běhu. Ten
skončil v cíli soutě�e, v Penzionu Maxov. Tady
byli vyhlá�eni jak vítězové jednotlivých kate-
gorií, tak celkové prvenství.  Překvapivě se
vět�inou jednalo o zástupce seniorů. Nejvy��í
ocenění si opět odnesl klatovský Pavel Vlček.
Celá akce pokračovala malým občerstvením,
kdy se  v�ichni pobavili a zazpívali při muzice.

Závodu se účastnily ve velmi malé míře i �eny.
Jednou z nich byla také Jiřina Blahutová 
z Mrákova.

BRŮDEK

ZÁŘÍ
3 a 4. 9. Eschlkamský Oktoberfest
10. 9. Nová Ves, II. ročník memoriálu Josefa Schödlbauera 

Od 11.00 hodin uspořádá Sbor dobrovolných hasičů Nová Ves - Vítovky II. ročník Memoriálu
o putovní pohár v po�árním útoku a soutě� jednotlivců o pohár starosty obce Nová Ves. Zváni
jsou nejen v�ichni, kteří si chtějí zasoutě�it, ale i diváci a fanou�ci dru�stev.

10. 9. Loučim, 9.00 hod. ,Malovaný d�bánek � soutě� v malé kopané, místní hři�tě 
10. 9. Kdyně a okolí, 4. Mezinárodní setkání turistů na Čerchově, akce je spojena s oslavou

stoletého jubilea Kurzovy vě�e. V programu vystoupí folklorní skupiny z Doma�lic a
Klenčí. V 8.30 hodin sraz nádra�í ČD Česká Kubice, trasa cca 16 km. Zahájení na vrcholu
Čerchova je plánováno ve 12 hodin. Občerstvení, prodej suvenýrů, pamětní list, příle�itost-
né razítko, turistická známka.

15. 9. Kdyně, koncert klatovského klarinetového kvarteta Junior, 19.30 synagoga. Účinkují
Auerpüller Jan, �tich Václav, Kopecký Bohumír a Hrdina Jan.V programu zazní známé
melodie barokní, klasické, ale i populární tvorby českých i světoznámých autorů. Vstupné
je dobrovolné.

16. 9. Kdyně, začátek tanečního kurzu pod vedením J. Vostárka, sokolovna 
17. 9. Kdyně, Odpoledne plné her, 14.00 hod., prostor mezi paneláky sídli�tě Na Ko�elu�ně. Pro

děti zde bude připraveno přibli�ně 10 soutě�ních disciplín, ve kterých budou získávat body.
Ty pak mohou v pořadatelském stánku vyměnit za drobné odměny. Pořádá PS Safír

18. 9. Dobrá Voda, Pocinovice, pouť, 11.00 m�e
22. 9. Kdyně, Taťána Medvecká - komponovaný pořad s Gran Duetto Concertante 19.30 

sál MKS Modrá hvězda
24. 9. Autobusový zájezd �Za krásami ji�ních Čech�

Program: Tábor - Chýnovská jeskyně, zřícenina hradu Chroustík, zámek Červená Lhota +
programové překvapení, 
Odjezdy autobusu: Doma�lice, Kout na �., Kdyně a směr Klatovy,
pořádá Klub českých turistů.

24. 9. Zahořany, beseda s důchodci, 14.00 hod.,  kulturní dům k poslechu hraje Doma�ličanka
25. 9. Brůdek, kostel sv. Václava, 14.30 m�e
25. 9. Chodská Lhota, branný závod mladých hasičů,

pořádá sdru�ení dobrovolných hasičů Chodská Lhota
24. 9. či 1. 10. Kdyně, Malování na asfalt. Přesný termín a místo zále�í na dohodě s MÚ Kdyně

a zájemci se ho dozví v infocentru. Pořádá PS Safír Kdyně. 

ŘÍJEN
1. 10. Kdyně a okolí, Václavská vycházka, 13.00 sraz u �karmanky, trasa cca 10 km.  Pořádá

Klub českých turistů
1. 10. Chodská Lhota,  pouťová zábava
1. 10. V�eruby, pouťová zábava 
1. - 2. 10. V�eruby, Den otevřených dveří v místní Z�
2. 10. V�eruby, pouť, 11.00 m�e
2. 10. Chodská Lhota, pouť, 10.30 m�e v kapli sv. Václava
2. 10. Kdyně, Automobilový slalom pod Korábem ve Kdyni � Mistrovství ČR a volný závod,

vrch Koráb, pořádá AMK Kdyně
8. 10. Kdyně a okolí,  Za barvami podzimu, 13.00 sraz �karmanka, trasa: Kdyně- Brani�ov-

Modlín-Koráb-Podzámčí-Kdyně cca 13 km, pořádá Klub českých turistů
15. 10. Kout na �umavě,  Podzimní sraz turistů okresu Doma�lice
22. 10. Kdyně a okolí, Zamykání kdyňských studánek, 13.00 sraz �karmanka

trasa: okolím kdyňských studánek � cca 10 km, pořádá Klub českých turistů
29. 10. Černíkov, pouťová zábava kulturní dům, hudba Vrchovanka,

pořádá sdru�ení dobrovolných hasičů 
30. 10. Černíkov a Rudoltice, pouť.

říjen � listopad, Kdyně, Turnaj ve stolním tenise o pohár města Kdyně. Přesný termín se
připravuje, zájemci se ho dozví v infocentru.

Září
2.- 3.9. Rychlý stripes, (USA), 17.00
2.- 3.9. Něco jako láska, (USA), 20.00
6.- 7.9. Sahara, (USA), 20.00
9.-10.9. Batman začíná, (USA), 20.00

13.-14.9. Dům voskových figurín, (USA),
20.00

16.-17.9. Madagaskar, (USA), 17.00
16.-17.9. Ochránce, (USA), 20.00
20.-21.9. Stopařův průvodce po galaxii,

(USA,VB), 20.00
23.-24.9. Pří�erná tchýně, (USA), 20.00

27.9. Karlík a továrna na čokoládu,
(USA), 17.00

27.9. Moje velká indická svatba, (VB,
USA), 20.00

28.9. Karlík a továrna na čokoládu,
(USA), 20.00

30.9. Kung-fu mela, (USA), 20.00

Říjen
1.10. Kung-fu mela, (USA), 20.00
4.-5.10. Přísně tajná mise, (USA), 20.00
7.-8.10. Sin city, (USA), 20.00
11.10. Napola, (Německo), 20.00
14.-15.10 Kouzelný kolotoč, (VB), 17.00
14.-15.10 Můj auťák brouk, (VB, FR), 20.00
18.-19.10. Ostrov, (USA ), 20.00
21.-22.10 Moje krásná čarodějka, (USA),

20.00
25.-26.10. Válka světů, (USA), 20.00
28.-29.10. Machři z dogtownu, (USA), 20.00



Deset otázek a odpovědí na téma Komunitní plánování v sociálních slu�bách:
1) Co jsou sociální slu�by, co je komunitní plánování  sociálních slu�eb a kdo schválil tento proces?
2) Jaké jsou cíle komunitního plánování?
3) Jaký je postup komunitního plánování?
4) Jak budou informováni občané o průběhu plánování?
5) Kdo je u�ivatel a jeho zapojení do komunitního plánování?
6) Kdo je zadavatel a jeho zapojení do komunitního plánování?
7) Kdo je poskytovatel a jeho zapojení do procesu komunitního plánování?
8) Co získáte Vy, jako občan, zapojením do procesu komunitního plánování ?
9) Jak výsledek komunitního plánování ovlivní �ivot v obci, ve které �ijete ?

10) Kde získám více informaci o komunitním plánování?

1) Pomocí sociálních slu�eb jsou zaji�ťovány potřeby lidí, kteří se ocitli v nepříznivé sociální situaci a nejsou schopni situaci sami
ře�it. Vzhledem k tomu, �e v na�í populaci přibývá seniorů vy��ího věku a lidí, kteří potřebují k zaji�tění plnohodnotného �ivo-
ta pomoc dal�ích osob, je nutné naplánovat sociální slu�by tak, aby byla v co největ�í míře zaji�těna soběstačnost občanů v jejich
přirozeném �ivotním prostředí. K nejznáměj�ím patří pečovatelská slu�ba, která zaji�ťuje např. rozvoz obědů, nákupy a pod.
Komunitní plánování sociálních slu�eb je metoda, která umo�ňuje plánovat sociální slu�by tak, aby odpovídaly místním pod-
mínkám i potřebám obyvatel �ijících v regionu Kdyňska. Skutečnost, �e tato metoda bude přijata při plánování sociálních slu-
�eb v regionu Kdyňska  byla schválena na zasedání Sdru�ení obcí Kdyňska.

2) Cílem komunitního plánování je posílit sociální soudr�nost  obyvatel Kdyňska a podpora sociálního začleňování a předcházení
sociálního vyloučení jednotlivců i skupin obyvatel.

3) Jako ka�dé plánování má své fáze, tak i tato metoda je rozlo�ena do několika etap, které na sebe navazují a vzájemně se pro-
pojují. Po vytvoření řídící skupiny budou vytvořeny pracovní skupiny slo�ené ze zástupců v�ech, kteří sociální slu�by zadáva-
jí, poskytují, nebo je u�ívají.

4) O v�ech fázích bude veřejnost informována prostřednictvím místního a regionálního tisku, regionálního rozhlasu a vysílání TV.
5) Při tvorbě komunitního plánu je právě u�ivatel sociálních slu�eb nejdůle�itěj�ím zdrojem informací o poskytovaných i chybě-

jících sociálních slu�bách. U�ivatelů se budou pracovní skupiny dotazovat prostřednictvím dotazníků, osobních jednáních apod.
Budou sbírat informace o chybějících slu�bách, budou se zabývat přáními i potřebami občanů, a poté je vyhodnocovat. Je tedy
v zájmu v�ech, kteří s jakoukoliv formou sociální slu�by při�li, nebo přicházejí do styku, aby spolupracovali při prováděných
výzkumech.

6) Zadavatel je ten, kdo je odpovědný za zaji�tění sociálních slu�eb a v současné době je to kraj, nebo obec. V na�em případě je
tedy důle�ité, aby obec byla aktivní při roz�iřování řady metod řízení a plánování sociálních slu�eb. Obce, pro které je komu-
nitní plán zpracováván respektují ve svém rozhodování o sociálních slu�bách cíle a priority stanovené v komunitním plánu.

7) Poskytovatelem jsou  v�ichni, kteří poskytují sociální slu�by. Mají rovné postavení, jejich cíle  a záměry mají stejnou váhu, 
a to bez ohledu na skutečnost, zda jde o poskytovatele  zřízené obcí, krajem, státem, nebo zda se jedná o fyzickou osobu či
nestátní neziskovou organizaci.

8) Vy, jako současný nebo budoucí u�ivatel sociálních slu�eb zapojením do procesu komunitního plánování získáte mo�nost podí-
let se na utváření systému slu�eb ve Va�í obci, získáte rovně� příle�itost prosazovat své zájmy a cíle a získáte informace 
o aktivitách, potřebách v oblasti sociálních slu�eb.

9) Přínos pro obce:
- podporuje dialog a spolupráci mezi obyvateli, zvy�uje pocit příslu�nosti ke komunitě a umo�ňuje objevovat nové lid-

ské i materiální zdroje
- komunitní plánování umo�ňuje obcím sdru�ovat stávající zdroje, zvy�uje efektivitu jejich vyu�ití zvy�uje dostupnost

a kvalitu sociálních slu�eb a roz�iřuje jejich nabídku, zaji�ťuje, aby sociální slu�by odpovídaly zji�těným místním
potřebám, reagovaly na lokální odli�nosti

- zvy�uje efektivitu investovaných finančních prostředků, proto�e je vynakládá jen na takové slu�by, které jsou 
potřebné. *)

10) Více informací bude mo�né získat na webových stránkách Sdru�ení obcí Kdyňska, v Infocentru města Kdyně, popř na telefonu
602 168 171.

*) převzato z účelové neperiodické publikace �Komunitní plánování � věc veřejná� autor PhDr. Vladana Vasková a Mgr. Ondřej 
�e�ula, vy�lo v r. 2002, vydalo MPSV ČR.

Komunitní plánování v sociálních slu�bách



Vá�ení spoluobčané, touto cestou Vás zdvořile �ádáme o Va�i aktivní pomoc při tvorbě komunitního plánu sociál-
ních slu�eb pro Sdru�ení obcí Kdyňska a občany, kteří na jeho území �ijí. Potřebujeme poznat Vá� pohled a zjistit,
co Vám v nabídce sociálních slu�eb chybí a co potřebujete k tomu, aby bylo v případě potřeby dobře postaráno 
o Vás i Va�e blízké. �ádáme Vás o vyplnění tohoto dotazníku. U Vámi vybraných odpovědí doplňte kří�ek.
Vyplněný dotazník prosím doručte do synagogy-infocentra ve Kdyni nebo na příslu�ný obecní úřad do poloviny
září. Děkujeme.

1. Pova�ujete sociální slu�by za důle�itou součást �ivota v na�em městě?

Ano Ne Nezajímám se

2. Vyu�íváte Vy nebo někdo z Va�ich blízkých a známých některou z poskytovaných sociálních  slu�eb 
v na�em regionu?

Ano - jakou    �������������������������������������.....�.
�������������������������������.������.....�

Ne - proč �������������������������������.�.....������
�������������������������������.�.....������

3. Jste Vy nebo někdo z Va�ich blízkých a známých spokojeni s kvalitou a rozsahem poskytovaných sociálních 
slu�eb v na�em regionu?

Ano - jakou   �������������������........�����������������...
Ne -   proč     ��������������������......�����������������

4. V případě, �e Vy nebo někdo z Va�ich blízkých přestanete být soběstační
a) obrátíte se na: (mo�no za�krtnout více odpovědí)

sociálního pracovníka lékaře rodinu
sdru�ení zdravotně posti�ených sousedy jiné (vypi�te)

������������������������������������..

b) dlouhodoběj�í pomoc očekáváte od: (mo�no za�krtnout více odpovědí)

rodiny sousedů zařízení poskytující soc. slu�by
jiné (vypi�te)

������������������������������������..

5. Které sociální slu�by Vám na Kdyňsku chybí?

domov důchodců pečovatelské slu�ba
dům s pečovatelkou slu�bou o�etřovatelská slu�ba
domov pension pro důchodce osobní asistence
dům dětí na půl cesty (pro děti z dětských domovů)   chráněné dílny
podporované bydlení tísňová péče (hlasová a elektronická)
chráněné bydlení nízkoprahové denní centrum pro děti
sociální byty jiné

6. Domníváte se, �e finanční prostředky vynalo�ené z rozpočtu do sociálních slu�eb jsou rozdělovány 
s ohledem na potřeby občanů přiměřeně?

Ano Ne

DOTAZNÍK K PLÁNOVÁNÍ A KVALITĚ SOCIÁLNÍCH SLU�EB
na území Sdru�ení obcí Kdyňska






